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ZÁPIS Č. 3-N/ 2021 (346) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 14. ZÁŘÍ 2021 OD 9:00 HODIN 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ 
 

 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 20 senátorů) 
 
Omluveni:   Skřek/FAST, Galeová/FA, Hodulíková/FA, Opravil/FCH,  

Zahrádka/FCH, Špundová/FaVU, Homola/FaVU 
 

Hosté: rektor Štěpánek, kvestor Janíček, kancléř Gregorek,  
prorektorka Režňáková, prorektoři Doupovec, Grmela, Hirš,   
Ing. Herrmannová, Mgr. Koudelová 

 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 

1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 2-N/2021 ze dne 1. 7. 2021 
4. Předání Osvědčení o členství v AS VUT – Bc. Veronika Špundová 
5. Jmenování stálých hostů z VŠ ústavů VUT – CESA VUT a ÚSI VUT 
6. Informace vedení VUT 
7. Informace z Rady vysokých škol 
8. Informace SK AS VUT 
9. Legislativní záležitosti  

 Jmenování Volební komise pro volbu kandidáta na jmenování rektorem 
 Informace o přípravě volby kandidáta na jmenování rektorem (viz kandidáti a webové 

stránky VUT a AS VUT) 
 Organizační řád VUT 
 Další legislativní záležitosti 

10. Dodatek ke Zprávě o zajišťování a vnitřním hodnocení kvality na VUT za r. 2020 
11. Ekonomické záležitosti  

 Fond rozvoje výzkumu, vývoje, inovací, umělecké a jiné tvůrčí činnosti na VUT v Brně 
 Další ekonomické záležitosti 
12. Pedagogické záležitosti 
 Další pedagogické záležitosti  
13. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  
14. Různé  
 Různé  

 
  

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Jednání AS VUT zahájil a řídil předseda AS VUT doc. Hanáček, který přivítal účastníky 
dnešního jednání AS, zejména hosty rektora Štěpánka, kvestora Janíčka, prorektorku 
Režňákovou, prorektory Doupovce a Grmelu, kancléře Gregorka, Ing. Herrmannovou, Mgr. 
Koudelovou a přítomné členy AS VUT. Dále omluvil prorektory Hirše a Hrušku.   

Následně doc. Hanáček zrekapituloval, že již na minulém zasedání AS VUT probíhalo 
hlasování členů AS VUT prostřednictvím nového hlasovacího zařízení, které ovládá předseda 
PK AS VUT doc. Steinbauer. Vzhledem k tomu doc. Hanáček i na dnešním zasedání AS podal 
návrh na schválení prvního usnesení AS týkajícího se určení skrutátorů – opět navrhl do 
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funkce skrutátora doc. Steinbauera. Členové AS VUT dále hlasovali o schválení níže 
uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.    
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 

Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT, výše 
uvedený program byl v tomto znění schválen.  

 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 2-N/2021 ZE DNE 1. 7. 2021 
 
Zápis z jednání AS VUT č. 2-N/2021 ze dne 1. 7. 2021 byl rozeslán členům AS VUT ke korekci 
e-mailem dne 26. 7. 2021. K zápisu nebyly do dnešního dne zaslány žádné připomínky. 
Následně tajemnice AS J. Cardová rozeslala e-mailem dne 9. 9. 2021 zápis s drobnou formální 
opravou – v zápise bylo omylem uvedeno v nadpise Zápis z „ustavujícího“ zasedání AS VUT 
č. 2-N/2021…“ – nadpis byl opraven na Zápis z „výjezdního“ zasedání AS VUT č. 2-N/2021…“ 

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS 
k zápisu ještě nějaké připomínky. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela ocenil zpracování 
výstižného zápisu z výjezdního zasedání AS VUT. Vzhledem k tomu, že připomínky k zápisu 
nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z výjezdního zasedání AS VUT č. 2-N/2021 ze dne 
1. 7. 2021 – verzi rozeslanou členům AS VUT dne 9. 9. 2021. 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy. 
 
 

4. PŘEDÁNÍ OSVĚDČENÍ O ČLENSTVÍ V AS VUT – BC. VERONIKA ŠPUNDOVÁ 
 
Nová členka AS VUT zvolená v loňských listopadových volbách pro nové funkční období Bc. 
Veronika Špundová, která se nemohla zúčastnit ustavujícího zasedání AS dne 15. 6. 2021, 
ani výjezdního zasedání AS VUT, se musela z dnešního zasedání AS VUT znovu omluvit 
z důvodu nemoci.  
 
 

5. JMENOVÁNÍ STÁLÝCH HOSTŮ Z VŠ ÚSTAVŮ VUT – CESA VUT A ÚSI VUT 
 
Návrhy ředitelky CESA VUT a ředitele ÚSI VUT na jmenování stálých hostů na zasedáních 
AS VUT byly podány předsedovi AS VUT Hanáčkovi v souladu s článkem 6 odst. 3 Jednacího 
řádu AS VUT: „Účastníkem zasedání AS VUT s právem vystupovat v rozpravě k projednávaným 

záležitostem je i stálý host AS VUT. Stálého hosta AS VUT jmenuje předseda AS VUT na návrh ředitele 
vysokoškolského ústavu v případě, kdy žádný ze členů AS VUT zvolený za vysokoškolské ústavy a 
další součásti nepůsobí jako akademický pracovník na daném vysokoškolském ústavu. Stálý host je 
jmenován vždy na dobu určitou, a to do konání následujících řádných voleb do AS VUT.“ 
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Ředitel ÚSI prof. Ing. Ing. Karel Pospíšil, Ph.D., LL.M. zaslal e-mailem dne 24. 6. 2021 návrh 
na jmenování Ing. Alberta Bradáče, Ph.D. stálým hostem AS VUT.   

Ředitelka CESA RNDr. Hana Lepková zaslala e-mailem dne 17. 6. 2021 návrh na jmenování 
PaedDr. Milana Slezáčka stálým hostem AS VUT. 

Vzhledem k tomu, že se Ing. Bradáč a PaedDr. Slezáček nemohli zúčastnit červnového 
výjezdního zasedání AS VUT, přivítal je předseda AS VUT doc. Hanáček až na dnešním 
zasedání AS a předal jim své „Jmenování stálým hostem AS VUT“.  
 

 
6. INFORMACE VEDENÍ VUT 

 
➢ Rektor Štěpánek 

▪ Posun reorganizace Odboru kvality a strategie / od 1. 1. 2022: Důvodem posunu je snaha 
o zapojení nově zvoleného kandidáta na jmenování rektorem do jednání o struktuře 
odboru. Jakmile bude znám výsledek voleb a bude-li mít nově zvolený kandidát na 
jmenování rektorem zájem, bude přizván na jednání grémií vedení VUT, aby před 
nástupem do funkce měl možnost získat širší informace a případně se k projednávaným 
záležitostem formou poradního hlasu také vyjadřovat.  

▪ Dva dny volna za očkování: Za účelem podpory proočkovanosti byla vyhlášena iniciativa 
vlády udělit státním zaměstnancům dva dny volna, a to jak těm, kteří očkování teprve 
absolvují, nebo těm, kteří je již absolvovali. Na základě vyjádření vedení F/S a diskuse 
vedení VUT bylo rozhodnuto, že dva dny volna zaměstnancům VUT, kteří absolvovali nebo 
absolvují očkování, nebudou uděleny.  

▪ Analýza výkonnosti v oblasti výsledků a projektů VaV: V rámci informací na dnešním 
zasedání AS VUT přednesou prorektorka Režňáková a doc. Kubásek členům AS VUT 
prezentaci týkající se výše uvedené analýzy.   

▪ Pozvánka na jednání o vzájemných požadavcích VUT a MmB: Rektor obdržel od náměstka 
JUDr. Jiřího Olivy pozvánku na jednání o vzájemných požadavcích VUT a MmB, které se 
bude konat v úterý 21. 9. 2021 od 14:30 hodin. Jednání se zúčastní rektor a kvestor. 

▪ Informace z porady vedení Statutárního města Brna: Rektor se v pondělí 6. 9. 2021 
zúčastnil porady vedení SmB. Mimo jiné bylo uvedeno, že lokalita na Kraví hoře, o které 
se uvažovalo v souvislosti se stavbou městské nemocnice, nebude pro umístění 
nemocnice použita. Tento závěr je v souladu s intencemi VUT ohledně využití pozemků 
v této lokalitě, jak již bylo dříve uvedeno. 

▪ Návštěva náměstka ministra obrany na VUT: Dne 30. 8. 2021 se na VUT uskutečnila 
návštěva náměstka pro řízení sekce průmyslové spolupráce MO – PhDr. Tomáše 
Kopečného a paní Kristýny Musilové – sekce průmyslové spolupráce za oblast EDTs 
(Emerging and disruptive technologies). Náměstek Kopečný i prorektor Bořil (UNOB) 
poděkovali za kvalitní výběr témat a vysokou technickou úroveň. Náměstek Kopečný je 
přesvědčen, že ve spolupráci VUT – UNOB existuje velký potenciál pro řešení grantů 
a požadavků z MO. 

▪ Informace ke studii na Údolní 53: Studie ve formě mapy areálu je hotová, členové AS VUT 
ji mohou shlédnout v zasedací místnosti v průběhu zasedání AS VUT.  

▪ Organizační řád VUT: Je předložen AS VUT, předpokládá se jeho projednání na příštím 
zasedání AS VUT. 

▪ Příprava Hokejového souboje univerzit: Utkání se odehraje dne 30. 11. 2021 od 19:00 hod. 
v hale Rondo mezi týmem VUT Cavaliers Brno a HC MUNI v rámci Univerzitní ligy ledního 
hokeje. Vedení VUT bylo požádáno o podporu propagace a prodeje vstupenek 
komunikačními kanály školy. Koordinátorem bude kancléř. 

▪ Projekt RICAIP LRI / dopis rektorů VUT, VŠB-TUO, ČVUT náměstku Dolečkovi:  
Náměstkovi pro řízení sekce vysokého školství, vědy a výzkumu byl zaslán společný dopis 
rektorů VUT, VŠB-TUO a ČVUT, ve kterém upozorňují na některé nedostatky v hodnocení 
RICAIP LRI. 
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▪ Návrhy na Cenu města Brna 2021: Návrhy zaslané v daném termínu zaslali: 
- MD a CEITEC, v oblasti „přírodní vědy“ – prof. RNDr. Tomáš Šikola, CSc., 
- FIT v oblasti „technické vědy“ – doc. Ing. Peter Chudý, Ph.D., MBA. 

▪ Problémy zahraničních studentů spojené s omezeným provozem zahraničních konzulátů: 
Během prázdnin byly doručeny žádosti zahraničních studentů o pomoc s organizací studia 
(možnost hybridní nebo distanční formy) z důvodu omezeného provozu konzulátů a s tím 
spojenými problémy se získáním víza). Rektor poděkoval F/S, kterých se tato problematika 
týkala, za spolupráci a ochotu nalézt řešení. Rektor věří, že letošní akademický rok bude 
zahájen prezenčně a nebude se opakovat situace z loňského roku. 

▪ Hodnocení VUT v žebříčku THE: Celkové skóre se od loňska o jeden bod zvedlo na 22,2. 
I přesto je VUT ve skupině 1 201+ (vloni to byla skupina 1 001+). Je to zřejmě důsledek 
nárůstu počtu hodnocených univerzit (o více než 130); bylo vyhodnoceno 1 662 univerzit. 
České univerzity před VUT: 
 
Pořadí / uni / skore 
 

501–600 Charles University in Prague 39,7 

801–1000 Masaryk University 30,6 

801–1000 Palacký University Olomouc 30,3 

801–1000 
University of South Bohemia in 

České Budějovice 
27,3 

1001–1200 
Czech University of Life Sciences 

Prague (CULS) 
25,0 

1001–1200 
Czech Technical University in 

Prague 
23,0 

1001–1200 University of West Bohemia 22,6 

 
Dle propočtů Mgr. Kneblové je VUT na pozici 1 207. Ve skupině s VUT jsou např. VŠCHT, 
UPCE, Liberec nebo VŠB-TUO, celkem je v žebříčku 18 českých univerzit, jako vloni.  

▪ Zapojení VUT do aliance Evropských Univerzit: Rektor na základě domluvy s prorektorem 
Hiršem požádal děkany a ředitele VŠ ústavů o hlasování, zda souhlasí, aby VUT setrvalo 
ve stávajícím konsorciu, i když je známo, že finanční prostředky budou přiděleny až 
koncem roku 2023. Pro setrvání se vyjádřilo 6 z celkového počtu 11. Závěr: VUT zůstává 
ve stávajícím konsorciu. 

▪ Jmenování členů SR VUT / MŠMT: Ministr školství, mládeže a tělovýchovy, Ing. Robert 
Plaga, Ph.D. jmenoval s účinností od 2. srpna 2021 do funkce členů Správní rady VUT Ing. 
Evu Bartoňovou, Ing. Jiřího Nekováře a prof. MUDr. Jiřího Vorlíčka, CSc, dr. h. c. 

▪ Fond rozvoje / motivační fond: Rektor, kvestor a prorektor Grmela připravili znění návrhu, 
které bylo zasláno AS VUT.  Toto znění bylo zasláno také děkanům a ředitelům VŠ ústavů 
k případným připomínkám prostřednictvím svých senátorů. Vedení VUT se usneslo, že 
pokud předložené znění nebude v senátu schváleno, nebude již v této iniciativě 
pokračovat.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že poslední připomínky členů EK k aktuálně 
předložené verzi návrhu Fondu rozvoj / motivačního fondu obdržel včera večer, sumarizace 
připomínek by měla být dokončena důsledně, proto zatím nebyly z časových důvodů 
připomínky vedení VUT předloženy.  
 
➢ Prorektor Doupovec 

▪ Na Úřední desce VUT je zveřejněna nová verze Stipendijního řádu VUT po registraci 
MŠMT. Podle čl. 5 lze doktorské stipendium přiznat pouze studentům, kteří studují 
v českém jazyce. Důvodem je skutečnost, že doktorská stipendia jsou financována 
z příspěvku MŠMT právě na tato stipendia určeného. Na studenty studující v cizím jazyce 
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tyto finance nedostáváme. Je to i logické, protože tito studenti naopak za studium platí 
(samoplátci). U prospěchových stipendií toto neplatí, toto stipendium může fakulta přiznat 
i samoplátcům, pokud mají vynikající prospěch. Pokud chce fakulta dát nějaké stipendium 
i doktorandovi studujícím v cizím jazyce, může, ale nebude to klasické doktorské 
stipendium.  

▪ Dne 10. 6. 2021 proběhla Dozorčí rada KaM, hlavním bodem programu bylo projednání 
Výroční zprávy KaM za rok 2020.  

▪ Národní vzdělávací fond dodal výstupy socioekonomického výzkumu doktorandů, které 
tvoří: (1) Porovnání organizace, rozsahu a náročnosti doktorského studia na jednotlivých 
fakultách a součástech VUT, (2) Analýza ekonomických aspektů spojených s doktorským 
studiem se zaměřením na VUT, (3) Analýza dalších podmínek a faktorů, které ovlivňují 
úspěšnost doktorského studia, (4) Souhrnná studie o aktuálních podmínkách a výsledcích 
doktorského studia na VUT a doporučení k jejich zlepšení. Souhrnné závěry prorektor 
prezentoval na výjezdním zasedání AS VUT, bude prezentováno i na KR.  

▪ Na většině fakult proběhly promoce standardním způsobem, ve středu 6. 10. 2021 
proběhnou doktorské promoce. 

▪ Děkan FA požádal v souladu s Pravidly rozpočtu 2021 o projednání a schválení nárůstu 
přepočteného počtu studií v 1. ročníku. Dle této žádosti FA překročí k rozhodnému datu 
31. 10. 2021 limity z roku 2016 o 37 studií. Vedení VUT projednalo a souhlasí. 

▪ Dne 6. 8. 2021 proběhlo online setkání MŠMT se zástupci vysokých škol věnované 
aktuálním informacím k opatření MZ pro oblast školství pro nadcházející akademický rok. 
Za VUT se zúčastnili prorektor, D. Dvorská a H. Odstrčilová. Závěry: 
- MZ neplánuje omezovat prezenční výuku. 
- Na kolejích povinné prokazování „bezinfekčnosti“, povinné testování neočkovaných 

studentů (původně na vlastní náklady). 
- Doporučeno motivovat studenty k očkování. 
- Dosavadní „Rozhodnutí MŠMT čj. MSMT-6358/2021-1 o zvláštních oprávněních 

veřejných a soukromých vysokých škol při mimořádné situaci“ platí do 30. 9. 2021, 
přičemž MŠMT nepředpokládá jeho prodloužení. 

- Předseda NAU Barančík: případné videonahrávky při výuce jsou možné, ale pouze 
jako doplněk výuky (studijní opora), nesmí dojít k omezení možnosti studentů 
komunikovat s učitelem.  

▪ Na posledním zasedání RVH VUT bylo schváleno nové složení „Komise k oblasti 
vzdělávací činnosti“, viz stránky RVH https://www.vut.cz/vut/struktura/rvh .  

 
Rektor Štěpánek doplnil informace týkající se opatření VŠ k pandemii. Pokud by došlo ke 
zhoršení epidemiologické situace na VUT, bude vedení informovat o opatřeních 
aktualizovaných tak, aby byli ochráněni zaměstnanci i studenti.  
 
➢ Prorektor Grmela 

▪ Na projednání komisí SKV RVVI zaslána tabulka s oborovými profily podle FORD. Byla 
projednána s proděkany fakult na poradě dne 8. 9. 2021, pro vnitřní účely byly doplněny 
ještě i podfordy. Seznam kmenových pracovníků – po projednání v komisi dne 9. 9. 2021 
nebude požadováno, využije se parametru u výsledku, který zadáváme do RIV, u M2 bude 
zapotřebí implementovat převodní tabulku WoS oborů na FRASCATI. 

▪ MŠMT zveřejnilo informaci, že účelová podpora na specifický vysokoškolský výzkum bude 
i pro rok 2022 poskytována podle pravidel pro poskytování účelové podpory na specifický 
vysokoškolský výzkum, schválených usnesením vlády České republiky ze dne 30. září 
2019 č. 697, viz https://www.msmt.cz/vyzkum-a-vyvoj-2/pravidla-pro-poskytovani-ucelove-
podpory-na-specificky-1.  Uveřejnění výzvy k podání žádosti o poskytnutí podpory pro rok 
2022 je plánováno v 1. pol. listopadu 2021. 
Změna ve způsobu financování výzkumu prováděného studenty při uskutečňování 
akreditovaných studijních programů obsažená v návrhu novely zákona č. 130/2002 Sb. se 
v roce 2022 neuskuteční, neboť příslušný návrh zákona nebyl Poslaneckou sněmovnou 

https://www.vut.cz/vut/struktura/rvh
https://www.msmt.cz/vyzkum-a-vyvoj-2/pravidla-pro-poskytovani-ucelove-podpory-na-specificky-1
https://www.msmt.cz/vyzkum-a-vyvoj-2/pravidla-pro-poskytovani-ucelove-podpory-na-specificky-1


6 

 

Parlamentu ČR dosud projednán a jeho schválení v tomto volebním období je tedy 
nereálné. 

▪ Směrnice VUT k SpV – zatím nejsou žádné připomínky k obsahu, pokud nebudou do konce 
září, bude platit beze změny. Výzva a časový plán – budou připraveny začátkem listopadu, 
pro finanční rozdělení bez nenormativu pro FA i FaVU. Pro mezifakultní projekty je návrh 
stejné částky - 2,6 MKč. 

▪ Na poradě s proděkany projednán harmonogram sběru SKV – do 22. 9. 2021 všechny 
výsledky v IS podle rozdělení, každý si prostudoval cca 60 výsledků – dne 4.10. projednání, 
dokončení 18.10. 2021. Do aplikace SKV zadá CVIS z IS Apolla. Doporučení k výběru: 
- apel na důslednější popis přínosu a dopadu výsledků – podle zaslané přílohy výsledků 

Priloha_Vyzva_SKV_2021_Doporuceni_pro_VO,  
- je možno zařadit výsledky, které byly v minulosti hodnoceny vysokými známkami 

a které byly vykázány za jiné instituce, ale podílelo se na nich i VUT, je však potřeba 
popsat konkrétní přínos VUT na vzniku výsledku, 

- dodávat spíše starší výsledky (platí zejm. u aplikačních výsledků), aby bylo možno 
prokázat reálné užití, uplatnění v praxi, výjimka – výsledky přelomového výzkumu, 

- do dodané tabulky všech výsledků 210903_skv21_podklady_v2, ze kterých lze vybírat 
výsledky do SKV, bylo dodáno ID WoS, Scopus ID a IF, 

- plný text výsledku, 
- ostatní přílohy (vč. delšího popisu) – ve formátu zip. 

▪ Prorektor se dnes ve 14:00 hod. zúčastní slavnostního podpisu Memoranda o spolupráci 
pro elektronizaci zdravotnictví a telemedicínu.  

▪ JUDr. Tomáš Kubeša, Ph.D. potvrdil výpověď podanou dne 31. 8. 2021, ke konci října 
odchází z osobních důvodů z VUT.  

 
➢ Prorektorka Režňáková  

▪ Informace z Nakladatelství VUTIUM: Děkani fakult/ředitelé VŠ ústavů byli požádáni 
o nominace akademických, případně vědeckých pracovníků do Ediční rady Nakladatelství 
VUTIUM, a to s ohledem na oborové zaměření výzkumné činnosti fakulty/VŠ ústavu. 
Členem Ediční rady je i zástupce AS VUT – je třeba nová nominace.  
Dne 8. 9. 2021 byly vyhlášeny Nejkrásnější české knihy roku 2020, které každoročně 
vyhlašuje Památník národního písemnictví. VUT získalo 3. místo za knihu Houser 
(https://www.vut.cz/vutium/katalog?action=detail&id=18369&str=1). 

▪ Informace z Ústřední knihovny: Pro zvýšení informovanosti zaměstnanců a účely 
hodnocení výkonnosti bude pořízen přístup do databáze Journal Citation Report (JCR), 
který umožní získat informace o kvalitě publikací (AIS, Quartil, Eigenfactor, atd.) a jejich 
import do IS VUT. Vzhledem k tomu, že v podzimním období probíhá aktualizace JCR, 
předpokládáme zajištění přístupu od listopadu t. r.   
ÚK připravuje analýzu využívání EIZ za poslední období (cca 2018+) tak, aby bylo možné 
diskutovat o pořízení stěžejních EIZ pro další období (2023+). Výběr a uzavírání smluv se 
předpokládá až v průběhu roku 2022. 
Byla dokončena plná implementace autorských identifikátorů ORCID na VUT, možnost 
zadávat je v prostředí VUT (IS VUT/Apollo) a synchronizovat data (přehledy za Ph.D. 
studenty) – návod na stránkách Ústřední knihovny.    

▪ Na základě diskuse uskutečněné na výjezdním zasedání MKR prorektorka informovala 
o nejvýznamnějších celouniverzitních rizicích, které se v tomto roce řeší.  Celkem je 
v tomto roce řešeno 11 celouniverzitních rizik, mezi nimiž dominují rizika vztahující se k IS 
VUT (neexistující manažerský informační systém – disponibilní data pro rozhodování, 
evidence projektů a vykazování výsledků VaV, funkcionalita SHAP apod.), dále pak riziko 
nedostatku zahraničních studentů, vnitrouniverzitní kultura (interní komunikace, vnitřní 
normy a procesy). V případě zájmu může prorektorka připravit podrobnější informace pro 
jednání AS; o rozvoji SHAP bude informovat příště. 

▪ Vedením VUT byly schváleny návrhy na udělení medailí a cen rektora VUT, která budou 
předána na Akademickém shromáždění v listopadu 2021.  

https://www.vut.cz/vutium/katalog?action=detail&id=18369&str=1
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▪ Po schválení RVH a projednání ve VR VUT byl AS VUT předložen Dodatek ke Zprávě 
o zajišťování a vnitřním hodnocení kvality na VUT za r. 2020, který je dnes na programu 
jednání AS. 

▪ Následovala prezentace prorektorky Režňákové a doc. Kubáska: 
Analýza výkonnosti v oblasti výsledků a projektů VaV.  
 

 
➢ Kvestor Janíček  

▪ Schválení Výroční zprávy o hospodaření VUT za r. 2020: Včera VUT obdrželo z MŠMT 
zprávu, že byla schválena Výroční zpráva o hospodaření VUT za r. 2020 bez výhrad, 
hospodářský výsledek za r. 2020 bude rozpuštěn podle předpokladu. 

▪ Genderový audit: Kvestor informoval o důvodech, zahájení a průběhu GA. Zdůraznil 
nezbytnost auditu pro způsobilost VUT v účasti v programu Horizon Europe od 1. 1. 2022. 
Ve dnech 6. 9. – 9. 9. 2021 proběhnou jednak individuální konzultace a jednak jednání 
identifikovaných fokusních skupin. Výsledkem bude soubor doporučení vtělený do Plánu 
genderové rovnosti, který je požadovaným výstupem. Účastníci průzkumu dostali odkaz na 
veškeré poskytnuté dokumenty (normy, VZ, dokumentace HR Award apod.). Zároveň tím 
plníme jeden z bodů Akčního plánu HR Award. 

 
➢ Tisková mluvčí Mgr. Koudelová 

▪ Monitoring – viz přílohy k zápisu – rozeslány členům AS VUT e-mailem dne: 

2. 8. 2021 – monitoring médií za květen, červen a červenec 2021 

6. 9. 2021 – za srpen 2021.  
 
➢ Informace vedoucí OMVV Ing. Herrmannové 

▪ OMVV připravuje nové video o VUT, v české i anglické verzi, aktuálně používané video 
vzniklo před 5 lety.  

▪ Přílohou zápisu z dnešního AS bude podrobná analýza mediálních výstupů za poslední 
dva roky, a srovnání výstupů VUT, ČVUT, VŠB Ostrava, Masarykovy a Mendelovy 
univerzity. Ze zmíněných univerzit má nejvyšší počet mediálních výstupů, ať už jde o 
články, audio nebo video reportáže, Masarykova univerzita. Na druhém místě je VUT a na 
třetím ČVUT. Za uplynulé dva roky mělo VUT v médiích o cca tisícovku víc mediálních 
výstupů než ČVUT. Jedinou výjimkou, kdy bylo ČVUT v médiích výrazně více než VUT, 
byl březen 2020 v souvislosti s počátkem pandemie. Ostatní měsíce vždy dominovalo VUT, 
a to navzdory tomu, že většina tuzemských redakcí sídlí v Praze, tudíž instituce z hlavního 
města mají obecně snazší přístup do médií, což platí celosvětově. Zmíněné prvenství 
Masarykovy univerzity v počtu mediálních výstupů sice platí i dnes, ale v souvislosti s 
výraznou odměnou na jejich tiskovém odboru je patrný postupný propad. Zatímco v roce 
2020 měla MUNI o téměř 40 % víc mediálních výstupů než VUT, letos je to jen o cca 17 
%. Dále je třeba zmínit tzv. AVE hodnotu, což je částka, kterou bychom museli zaplatit, 
kdybychom tento mediální dosah chtěli získat formou placené inzerce. Za poslední dva 
roky mělo v médiích VUT AVE hodnotu 1 miliardu a 85 milionů korun. Částka se počítá s 
veřejných sazebníků inzerce dostupných pro jednotlivá média. I kdybychom počítali s tím, 
že by VUT coby veřejná vysoká škola dostalo z ceníkové sazby při inzerci např. 70% slevu, 
pořád by AVE hodnota VUT za poslední dva roky byla cca 300 milionů korun. Jediná 
inzerce, kterou ale OMVV za poslední dva roky platilo, byly dva inzeráty v tisku při pořádání 
Zlaté promoce za účelem hledání absolventů. Všechny ostatní mediální výstupy získalo 
VUT zdarma tím, že pravidelně nabízí do redakcí atraktivní témata či odborníky, kteří se k 
tématům vyjadřují. Poslední informace je, že jsme nově od externí agentury poptali tvorbu 
tzv. cílových skupin, abychom dostali více informací o tom, kdo jsou naši čtenáři, diváci či 
posluchači. Tato analýza cílových skupin bude hotová v říjnu a rovněž bude k dispozici na 
sharepointu marketingu i členům KR. 
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▪ VUT získalo několik ocenění za marketingové aktivity. Za náborovou kampaň Hrdina VUT 
první místo v soutěži Lemur v kategorii digitální komunikace a druhé místo v soutěži Fénix 
content marketing v kategorii social média. A dále dvě druhá místa v soutěži Zlatý středník. 
V kategorii brožura, katalog, leták za Magazín pro uchazeče o studium na VUT 2021/2022 
a v kategorii veřejný sektor a politická komunikace za podcast Technicky vzato.  

 
➢ Kancléř Gregorek 

▪ Druhé kolo nominací v rámci iniciativy „VUT pomáhá“: Rektor vyhlásil druhé kolo nominací 
v rámci iniciativy „VUT pomáhá“, ve které se zaměřuje na studenty a zaměstnance VUT, 
kteří nad rámec svých studijních a pracovních povinností přispěli v boji s dopady pandemie 
koronaviru. Současně do této iniciativy zahrnul i možnost nominací těch, kteří pomáhali při 
katastrofě způsobené tornádem na Jižní Moravě. Kancléř obdržel nominace ve 
stanoveném termínu, které následně projednal s rektorem a členy vedení VUT. Bylo 
rozhodnuto o udělení ocenění, či uznání od rektora, tato vyznamenání budou udělována 
společně s ostatními vyznamenáními na akademickém shromáždění v listopadu 2021 
(pokud to dovolí epidemiologická situace).  

▪ Koláč pro hospic: Rektor a členové vedení VUT poskytli záštitu žádosti Diecézní charity 
Brno, která požádala VUT o spolupráci pro benefiční akci „Koláč pro hospic“ dne 6. 10. 
2021, což je akce pro podporu Domácího hospice sv. Lucie v Brně. Záštita má tento rozsah: 
▪ rozeslání zprávy zaměstnancům a studentům, že akce proběhne, s informací, kde 

a kdy mohou do sbírky přispět – v kampusu VUT v Medlánkách, případně v dalších 
lokalitách, 

▪ odkaz na možnost provedení příspěvku bezhotovostním převodem pro ty, kteří chtějí 
činnost hospice podpořit, ale přitom nechtějí či nemohou kupovat koláč na určeném 
místě. 

Jedná se o plnění třetí role univerzity, akci podpoří také KaM. Podmínkou je příznivá 
COVID-19 situace. 

 
 

7. INFORMACE Z RVŠ 
 

Člen P RVŠ RNDr. Popela zrekapituloval, že poslední zasedání Předsednictva RVŠ (dále P 
RVŠ) se konalo dne 10. 6. 2021, první zasedání P RVŠ po prázdninách se bude konat ve 
čtvrtek 16. 9. 2021. Nejbližší řádné zasedání Sněmu RVŠ se bude konat dne 18. 11. 2021. 
Dále sdělil, že další informace zašle členům AS VUT písemně.  

Ing. Kruljacová sdělila informace ze SK RVŠ, které obdržela od Bc. Horvátha a Bc. Hodulíkové. 

▪ Ve dnech 14. 7. – 15. 7. 2021 se uskutečnila hybridní konference Eurodoc Conference 
2021 ~ Improving Doctoral Training in Europe, kterou organizovala SK RVŠ ve spolupráci 
s Eurodoc. 

▪ D. Hodulíková se účastnila konference v Huelvě (Španělsko) ohledně problematiky 
studentské participace. 

▪ Zástupci SK RVŠ se aktivně zapojovali do připomínkového řízení k reformě financování 
doktorského studia.  

▪ Byla zveřejněna výzva k zapojení do soutěže o návrh sošky Ceny Jana Opletala (CJO). 
Současně byla zveřejněna výzva k nominacím studentů na CJO. Výzva byla rozeslána na 
všechny univerzity prostřednictvím RVŠ, ČKR a předsedů SK AS. 

▪ Probíhá příprava na Týden studentstva, který bude zakončen Konferencí akademických 
senátorů v pátek 19. 11. 2021 na VŠE v Praze.  

▪ SK RVŠ podepsala Memorandum o spolupráci SK RVŠ a AVŠP. 
▪ Zástupci SK RVŠ se aktivně zapojili do konference MŠMT Dny vzdělávací činnosti na 

vysokých školách. 
▪ V září proběhlo výjezdní zasedání na ČZU, další by chtěla SK RVŠ organizovat v prosinci 

v Brně (VUT + MUNI). 

http://www.eurodoc.net/conference-agm-2021
http://www.eurodoc.net/conference-agm-2021
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8. INFORMACE SK AS VUT 
 

Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová informovala o činnosti SK AS VUT:  

▪ Příručka prváka VUT: Ve spolupráci s fakultami byla aktualizována Příručka prváka VUT 
(www.prirucka.vut.cz). Předsedkyně SK AS poděkovala za spolupráci. 

▪ Záškolovák VUT: V letošním roce se opět konal Zaškolovák, poprvé také pro vyšší ročníky. 
Akce pro vyšší ročníky byla ve spolupráci se SK AS VUT a fakultními SK AS navržena tak, 
aby primárně současným prvákům pomohla navázat nové vztahy se spolužáky po 
distanční výuce. Akce se uskutečnila v areálu campingu Vranovská pláž v termínech: 

• 26.8. - 29.8.2021 (Záškolovák VUT pro studenty prvních ročníků) 
• 29.8. - 31.8.2021 (Záškolovák VUT pro studenty vyšších ročníků) 

Organizátoři akce poskytli report, ze kterého plyne, že studenti velmi ocenili možnost 
osobní akce, a to kvůli socializaci, kterou postrádali. Organizátoři také zpracovali statistiku 
účastníků z hlediska pandemických opatření: 
• očkování – 367 účastníků, 
• antigenní / PCR test – 241 účastníků, 
• prodělání nemoci – 17 účastníků, 
• zapomněli zaškrtnout v prohlášení – 67 účastníků, 
• celkem obdrželi 692 prohlášení za oba turnusy (včetně instruktorů a spolků). 

▪ Byl jmenován nový místopředseda SK AS VUT – Viktor Konupčík (zástupce FIT). 
▪ Genderový audit: Někteří zástupci SK AS VUT se zúčastnili individuálních rozhovorů 

k probíhajícímu genderovému auditu na VUT. 
▪ Konference Dny vzdělávací činnosti: Zástupkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová a Ing. 

Rovenská se účastnily konference MŠMT Dny vzdělávací činnosti na vysokých školách, 
zejména kvůli problematice reformy doktorského studia, bloku věnovanému sexuálnímu 
obtěžování, či diskusi k zavedení ombudsmana na vysokých školách. 

▪ Hokejový souboj VUT Cavaliers vs HC Masaryk University: V rámci žádosti o podporu 
propagace hokejového utkání týmů VUT Cavaliers Brno a HC MUNI proběhla ve čtvrtek 
2. 9. 2021 schůzka předsedkyně SK AS a zástupců týmu VUT Cavaliers. Tým Cavaliers 
má propagační materiály připraveny, nepožaduje žádnou finanční pomoc, pouze propagaci 
a pomoc s prodejem vstupenek, případně pomoc v soutěžích prostřednictvím poskytnutí 
propagačních předmětů VUT (toto bude předem upřesněno). Za vedení VUT bude 
koordinátorem a styčnou osobou mezi SK AS a členy vedení kancléř. 

 
 

9. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Jmenování Volební komise pro volbu kandidáta na jmenování rektorem 
 
Předseda AS VUT doc. Hanáček zrekapituloval, že na minulém zasedání AS VUT konaném 
dne 1. 7. 2021 ve Valči v souladu s Volebním řádem AS VUT vyhlásil volbu kandidáta na 
jmenování rektorem (viz článek 27 odst. 2). AS VUT poté svými usneseními schválil 
„Harmonogram volby a vyhlášení volby kandidáta na jmenování rektorem VUT v Brně pro 
funkční období únor 2022 až leden 2026“ a vyzval akademické senáty fakult VUT, aby 
jmenovaly své zástupce do Volební komise pro volbu kandidáta na jmenování rektorem 
a jméno zástupce sdělily Kanceláři AS VUT do pátku 10. 9. 2021. Doc. Hanáček sdělil, že dne 
21. 7. 2021 zaslal předsedům AS všech fakult VUT dopis, jehož přílohou byl schválený 
„Harmonogram volby …“, ve kterém je informoval o přijatých usneseních AS VUT a požádal 
jménem AS VUT o jmenování zástupců fakult do Volební komise VUT (členové AS VUT dopis 
obdrželi pro informaci e-mailem dne 22. 7. 2021).  

Dále doc. Hanáček seznámil členy AS VUT se zástupci fakult, kteří byli dle článku 26 odst. 1 
písm. b) do dnešního dne jmenováni akademickými senáty fakult do Volební komise pro volbu 
kandidáta na jmenování rektorem. Akademický senát VUT vzal toto sdělení doc. Hanáčka na 

http://www.prirucka.vut.cz/
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vědomí a dále jednal o předsedovi této komise, kterého dle článku 26 odst. 1 písm. a) 
Volebního řádu AS VUT jmenuje a odvolává AS VUT z řad svých členů.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela zaslal e-mailem dne 12. 9. 2021 všem členům AS VUT 
návrh na prof. Štětinu na jeho jmenování předsedou Volební komise VUT pro volbu kandidáta 
na jmenování rektorem. Tento návrh byl projednáván v průběhu prázdnin na pracovních 
jednáních členů AS VUT v rámci distančních jednání Microsoft Teams a byl podpořen 
přítomnými členy AS VUT. Jeho návrh podpořili bezprostředně e-mailem místopředseda AS 
VUT doc. Opravil a místopředsedkyně EK AS VUT Ing. arch. Galeová. Předsedkyně LK AS 
VUT Mgr. Musilová k tomuto návrhu sdělila svůj názor, že v minulosti bývalo zvykem, že 
předsedou Volební komise byl zástupce vysokoškolského ústavu, na jednáních AS VUT 
k tomu zazníval argument, že jde o doplnění zástupce z vysokoškolského ústavu – 
viz ustanovení článku 26 odst. 1 Volebního řádu AS VUT, kdy každá z osmi fakult jmenuje 
svého zástupce do devítičlenné Volební komise. Následně podpořili návrh na prof. Štětinu také 
místopředseda KTČ AS VUT doc. Apeltauer a předseda PK AS VUT doc. Steinbauer. Dne 
14. 9. 2021 před zasedáním AS VUT zaslal RNDr. Popela členům AS VUT e-mail, ve kterém 
konstatoval, že vyjádření předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilové lze brát spíše jako námět do 
budoucna, a současně upřesnil, že v minulosti byli předsedy volebních komisí pro volbu 
kandidáta na jmenování rektorem vždy dlouholetí členové AS – minule prof. Vávrová a před 
ní 2x doc. Münsterová, osobnosti, s jejichž delším působením měl AS VUT zkušenosti.  

Následovala krátká diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vznesl předseda AS VUT doc. 
Hanáček dotaz na Mgr. Musilovou, jestli má jiný návrh na předsedu Volební komise, Mgr. 
Musilová sdělila, že jiný návrh nemá, jen chtěla sdělit svůj názor týkající se podání návrhu.  

Po diskusi doc. Hanáček zrekapituloval, že dle článku 9 odst. 6 Jednacího řádu AS VUT:  

„Hlasování je zpravidla veřejné, ledaže zákon či Volební řád AS VUT stanoví jinak. Dále platí:  
a) hlasování, které se týká jmenovitě určených osob, je vždy tajné. To neplatí pro ustanovování 

volebních komisí nebo komisí AS VUT, 
b) tajné hlasování je možné vyvolat na návrh člena AS VUT, jestliže se pro něj vysloví alespoň 

jedna třetina přítomných členů AS VUT. 

Po diskusi členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení týkajícím se 
návrhu na předsedu Volební komise pro volbu kandidáta na jmenování rektorem.   
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT jmenuje prof. Ing. Josefa Štětinu, Ph.D. předsedou Volební komise 
pro volbu kandidáta na jmenování rektorem.  
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 4 hlasy. 
 
Na dotaz předsedy AS Hanáčka sdělila tajemnice AS J. Cardová, že návrhy zástupců fakult 
VUT do Volební komise pro volbu kandidáta na jmenování rektorem zaslaly všechny 
akademické senáty fakult, kromě AS Fakulty architektury, která prozatím nestihla tento návrh 
projednat. Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu byl podán návrh na jmenování 
do výše uvedené komise zástupce FA v AS VUT – doc. Ing. arch. Ivo Boháče, Ph.D. 
Předsedkyně LK AS VUT na dotaz předsedy AS Hanáčka neměla k tomuto návrhu připomínky. 
Po diskusi AS VUT hlasoval o schválení níže uvedeného návrhu usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT jmenuje dle čl. 26 odst. 1 písm. b) Volebního řádu AS VUT zástupcem 
Fakulty architektury ve Volební komisi pro volbu kandidáta na jmenování rektorem doc. Ing. 
arch. Ivo Boháče, Ph.D.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
Dále členové AS VUT hlasovali o schválení usnesení týkajícím se jmenování celé Volební 
komise pro volbu kandidáta na jmenování rektorem.  
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Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT jmenuje Volební komisi pro volbu kandidáta na jmenování rektorem 
ve složení:  
AS VUT – prof. Ing. Josef Štětina, Ph.D., předseda komise  
FAST – prof. Ing. Jiří Vala, CSc.  
FSI – doc. Mgr. Petr Vašík, Ph.D.  
FEKT – Ing. Daniel Janík 
FIT – doc. Dr. Ing. Dušan Kolář 
FA – doc. Ing. arch. Ivo Boháč, Ph.D.  
FCH – Ing. Jaromír Pořízka, Ph.D.  
FP – Diana Čiefová 
FaVU – MgA. Karel Bařina, DiS.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
Na závěr členové AS VUT hlasovali o schválení usnesení, kterým pověřili předsedu Volební 
komise pro volbu kandidáta na jmenování rektorem svoláním ustavujícího zasedání této 
komise a řízením jednání o přípravě volby kandidáta na jmenování rektorem.  
 
Návrh usnesení AS č. 7:  
Akademický senát VUT pověřuje předsedu Volební komise pro volbu kandidáta na jmenování 
rektorem svoláním ustavujícího zasedání této komise a řízením jednání o přípravě volby 
kandidáta na jmenování rektorem.  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 

 Informace o přípravě volby kandidáta na jmenování rektorem  
(viz kandidáti – webové stránky VUT a AS VUT) 

 
Dále doc. Hanáček sdělil, že AS VUT na svém minulém zasedání přijal usnesení, 
kterým doporučil členům AS VUT a komisím AS VUT zahájit sběr podnětů od členů AO VUT 
k tématům, která je zajímají v souvislosti s volbami kandidáta na jmenování rektorem. 
Organizací zahájení sběru podnětů od členů AO VUT byl členy AS pověřen doc. Apeltauer. 

V průběhu prázdnin doc. Apeltauer svolal tři jednání pracovní skupiny složené z členů AS VUT 
(doc. Apeltauer, prof. Štětina a doc. Steinbauer a dalších členů AS VUT, kteří měli zájem se 
zúčastnit tohoto jednání), která se zabývala přípravou volby a aktuálně webových stránek, na 
kterých budou průběžně zveřejňovány informace týkající se volby kandidáta na jmenování 
rektorem. Úvodní informace na webové stránce týkající se volby zpracoval prof. Štětina, 
v týmové spolupráci byly na webové stránce zveřejněny shrnuté nejdůležitější údaje týkající 
se volby navazující na Volební řád AS VUT. Tato stránka bude průběžně aktualizována o další 
příslušné dokumenty a informace – viz :  

https://www.vut.cz/vut/struktura/as/volba-rektora-
2021#_ga=2.52329261.54743970.1633076384-1243261172.1576061048  

Doc. Apeltauer poděkoval za pomoc při zřízení této stránky zejména kancléři Gregorkovi 
a dále Mgr. Vaňkové z OMVV. Dále sdělil, že poslední schůzka, která se konala dne 4. 8. 
2021, se týkala technického zajištění jednotlivých shromáždění AO s představením kandidátů 
na jmenování rektorem. Podle závěrů této schůzky by měla těmto shromážděním předcházet 
diskuse na platformě SharePoint, která bude otevřena všem zájemcům z řad zaměstnanců 
a studentů VUT, a ze které budou moci kandidáti čerpat postřehy pro svoje volební programy. 
Přístup pro anonymní uživatele nebo uživatele mimo VUT nebude možný. Diskuse by měla 
být otevřena co nejdříve, a měla by být pro zaměstnance a studenty VUT k dispozici až do 
12. 10. 2021. Následně by na stejném místě měl být otevřen prostor pro pokládání přímých 
dotazů kandidátům, kteří se představí na jednotlivých shromážděních, tyto kroky již ale budou 
v režii Volební komise.  

https://www.vut.cz/vut/struktura/as/volba-rektora-2021#_ga=2.52329261.54743970.1633076384-1243261172.1576061048
https://www.vut.cz/vut/struktura/as/volba-rektora-2021#_ga=2.52329261.54743970.1633076384-1243261172.1576061048
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Následně předseda Volební komise prof. Štětina krátce informoval o technickém zabezpečení 
webové stránky týkající se volby kandidáta na jmenování rektorem a o přípravě akademických 
shromáždění – na základě diskuse z výše uvedeného jednání byly navrženy tři areály a tři 
možné termíny shromáždění AO VUT:  

• Dne 18. 10. 2021 od 14:00 hodin, areál FAST, Historická aula, Budova A, Veveří 331/95 

• Dne 20. 10. 2021 od 14:00 hodin, areál FEKT, Aula prof. Braunera, Technická 12 

• Dne 22. 10. 2021 od 9:00 hodin, areál FP, místnost P384, Kolejní 2906/4.  

Na závěr doc. Hanáček zrekapituloval, že členové AS VUT obdrželi zatím dvě oznámení 
o záměru ucházet se o funkci rektora VUT v Brně:  

- Doc. Ing. Ladislav Janíček, Ph.D., MBA, LL.M., kvestor VUT (e-mailem dne 27. 7. 2021) 

- Prof. Dr. Ing. Pavel Zemčík, děkan FIT (e-mailem dne 2. 9. 2021)  

 
 

 Organizační řád VUT 
 
Poslední verze návrhu Organizačního řádu VUT, do kterého vedoucí PrO Mgr. Sobotka 
zapracoval připomínkami členů AS VUT, byla rozeslána e-mailem dne 7. 9. 2021. Návrh 
obsahuje podrobnou důvodovou zprávu.  

Návrh byl projednáván na zasedání EK AS VUT konaném dne 7. 9. 2021, nebylo přijato 
usnesení, protože jej členové EK obdrželi krátce před zasedáním komise. Předseda EK RNDr. 
Popela zrekapituloval dosavadní postřehy: 

- Je třeba uvést, byť jen proklamativně, jasné a stručné vyjádření, že OŘ VUT má 
podpořit a usnadnit aktivity AO VUT, a tak bude uplatňován (uvedeno i dříve). 

- OŘ by měl explicitně uvést oblasti působnosti vztahující se i k hlavním činnostem 
(uvedeno i dříve).  

- V Organizačním řádu VUT je uvedeno, že organizační řády dalších součástí jsou 
vnitřní normy, kdežto ve Statutu VUT jsou organizační řády dalších součástí uvedeny 
jako vnitřní přepisy. 

Na dotaz předsedy AS VUT doc. Hanáčka členové AS VUT konstatovali, že jsou většinou pro 
uskutečnění hlasování o schválení předloženého návrhu až na příštím zasedání AS VUT.  
 
 
10. DODATEK KE ZPRÁVĚ O ZAJIŠŤOVÁNÍ A VNITŘNÍM HODNOCENÍ KVALITY NA VUT ZA R. 2020 

 
Dodatek ke Zprávě o zajišťování a vnitřním hodnocení kvality na VUT za r. 2020 byl rozeslán 
všem členům AS VUT e-mailem dne 5. 8. 2021. Předložený návrh projednala EK AS VUT 
dne 7. 9. 2021 a přijala níže uvedené usnesení.  

Usnesení EK ASVUT č. 1 ze dne 7. 9. 2021: 
EK AS VUT doporučuje Dodatek ke Zprávě o zajišťování a vnitřním hodnocení kvality na 
VUT za r. 2020 Akademickému senátu VUT ke schválení. EK AS VUT doporučuje se 
zpracovanými daty dále pracovat tak, aby jimi byl podpořen další rozvoj VUT.  
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému dodatku 
nějaké připomínky. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil komentář k usnesení EK AS 
VUT. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení níže uvedeného usnesení.  

 
Návrh usnesení AS č. 8:  
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek ke Zprávě o zajišťování a vnitřním hodnocení 
kvality na VUT za r. 2020. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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11. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Fond rozvoje výzkumu, vývoje, inovací, umělecké a jiné tvůrčí činnosti na VUT v Brně 

 
Návrh předložil z pověření rektora Štěpánka kvestor Janíček – rozeslán všem členům AS VUT 
e-mailem dne 3. 9. 2021, s komentářem kvestora Janíčka: 

„Materiál je poměrně zásadně upraven tak, aby reflektoval připomínky obdržené z F/S a zohledňoval 
vedené diskuse. Hlavní úpravy podkladu oproti předchozí verzi lze shrnout následovně: 
1. FR by měl být tvořen z centralizovaného FPP – tedy nikoliv z IP, jak bylo v diskusích často ze 
strany F/S apelováno, 
2. dostupnost příspěvku z FR je rozšířena i na výsledky v umělecké a tvůrčí oblasti – viz název "Fond 
rozvoje výzkumu, vývoje, inovací, umělecké a jiné tvůrčí činnosti na VUT v Brně", 
3. změna nastala v modelu financování: je především uplatněn model 50% : 50%, tj. 50% prostředků 
na projekt z FR a 50% doplní F/S – dáno mimo jiné i s ohledem na disponibilitu centralizovaného FPP, 
4. je zdůrazněna preference projektů na rozvoj a posílení lidských zdrojů, 
5. není požadován již každoroční reporting, ale pouze dvojí: v polovině projektu a na konci, 
6. Ostatní podmínky jsou popsány v textu…“ 

Dokument projednala EK AS VUT dne 7. 9. 2021 prezenčně, členové komise se postupně 
vyjádřili k předloženému návrhu a seznámili se svými připomínkami, následně se vyjádřil 
k připomínkám kvestor Janíček. EK AS VUT přijala níže uvedené usnesení. 

Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 7. 9. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT oceňuje provedené úpravy předloženého návrhu Fondu rozvoje 
výzkumu, vývoje, inovací, umělecké a jiné tvůrčí činnosti na VUT v Brně a vítá aktuální verzi 
ideového záměru návrhu a současně doporučuje dále v materiálu zohlednit připomínky 
vznesené na jednání EK AS tak, aby realizace tohoto záměru přispěla k dalšímu rozvoji VUT. 
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Následovala diskuse účastníků zasedání AS VUT. Doc. Hanáček sdělil, že připomínky byly 
průběžně sbírány, ale ještě nejsou sumarizovány. Kvestor Janíček krátce shrnul, že do 
dokumentu byly zapracovány veškeré připomínky, které byly zaslány z fakult. Na výše 
uvedeném jednání EK AS zazněly upřesňující body, nicméně by mělo být respektováno 
stanovisko rektora Štěpánka. RNDr. Popela poděkoval prof. Truncovi za rychlé zaslání 
připomínek, dále konstatoval, že poslední připomínky členů EK obdržel až včera večer 
a nestačil je všechny sumarizovat. Dle jeho názoru se jedná o velmi podstatné návrhy změn. 
Vedení VUT zřejmě čeká, jakým způsobem bude pracovat s těmito připomínkami nové vedení 
VUT. Kvestor Janíček sdělil, že je třeba respektovat názor rektora Štěpánka další připomínky 
členů EK již do návrhu nezapracovávat, nicméně, považuje za vhodné ještě navrhované 
úpravy provést. Do 31. 10. 2021 je stanoven Harmonogram přípravy rozpočtu VUT pro r. 2022, 
do té doby by mělo být vše související dořešeno.  Prof. Štětina sdělil, že by bylo vhodné vnést 
tuto diskusi na předvolební shromáždění s kandidáty na rektora. Členové EK AS VUT, kteří 
mají své připomínky sepsané, je mohou vložit do diskuse na připravenou stránku na 
SharePoint. Na závěr diskuse vznesl předseda AS VUT Hanáček dotaz, zda chtějí členové AS 
VUT přijmout na dnešním zasedání nějaké usnesení. AS VUT poté dále hlasoval o schválení 
níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 9: 
Akademický senát VUT bere na vědomí usnesení EK AS VUT k předloženému návrhu Fondu 
rozvoje výzkumu, vývoje, inovací, umělecké a jiné tvůrčí činnosti na VUT v Brně. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

12. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Další pedagogické záležitosti  
 
Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer sdělil, že nemá žádné nové informace.  
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13. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 

 Další záležitosti tvůrčí činnosti 
 
Předseda KTČ AS VUT prof. Štětina sdělil, že jednání KTČ prozatím nebude nutné svolat, 
předpokládá, že KTČ AS VUT se bude zabývat směrnicí ke specifickému výzkumu.  
 
 

14. RŮZNÉ  
 
▪ Kvestor Janíček sdělil informace týkající se Metodiky DPH na VVŠ. Ve středu 8. 9. 2021 

proběhlo jednání na MŠMT a v Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR o vývoji jednání 
o metodice DPH. Zatím se nedaří metodiku ze strany MF/GFŘ ani předložit a VŠ byly 
vyzvány pokračovat ve stávajícím přístupu k uplatňování DPH. Není reálné, aby byla 
případná změna zavedena od roku 2022 a tedy pro rozpočet 2022 není očekávaný dopad 
změny.  

▪ Doc. Hanáček sdělil, že v souvislosti s probíhajícím elektronickým hlasováním členů AS 
bude pro další zasedání AS VUT potřeba požádat Odbor informačních technologií 
Rektorátu o sdělení, zda je dataprojektor v zasedací místnosti připojen k síti VUT.  

 
Na závěr doc. Hanáček poděkoval všem účastníkům zasedání AS VUT za jejich účast 
a ukončil jednání.  

 
 

   
 

 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 3-N/2021 DNE 14. 9. 2021 
 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.    
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z výjezdního zasedání AS VUT č. 2-N/2021 ze dne 
1. 7. 2021 – verzi rozeslanou členům AS VUT dne 9. 9. 2021. 
 
UAS 4 
Akademický senát VUT jmenuje prof. Ing. Josefa Štětinu, Ph.D. předsedou Volební komise 
pro volbu kandidáta na jmenování rektorem.  
 
UAS 5 
Akademický senát VUT jmenuje dle čl. 26 odst. 1 písm. b) Volebního řádu AS VUT zástupcem 
Fakulty architektury ve Volební komisi pro volbu kandidáta na jmenování rektorem doc. Ing. 
arch. Ivo Boháče, Ph.D.  
 
UAS 6 
Akademický senát VUT jmenuje Volební komisi pro volbu kandidáta na jmenování rektorem 
ve složení:  
AS VUT – prof. Ing. Josef Štětina, Ph.D., předseda komise  
FAST – prof. Ing. Jiří Vala, CSc.  
FSI – doc. Mgr. Petr Vašík, Ph.D.  
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FEKT – Ing. Daniel Janík 
FIT – doc. Dr. Ing. Dušan Kolář 
FA – doc. Ing. arch. Ivo Boháč, Ph.D.  
FCH – Ing. Jaromír Pořízka, Ph.D.  
FP – Diana Čiefová 
FaVU – MgA. Karel Bařina, DiS.  
 
UAS 7 
Akademický senát VUT pověřuje předsedu Volební komise pro volbu kandidáta na jmenování 
rektorem svoláním ustavujícího zasedání této komise a řízením jednání o přípravě volby 
kandidáta na jmenování rektorem.  
 
UAS 8 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek ke Zprávě o zajišťování a vnitřním hodnocení 
kvality na VUT za r. 2020. 

 
UAS 9 
Akademický senát VUT bere na vědomí usnesení EK AS VUT k předloženému návrhu Fondu 
rozvoje výzkumu, vývoje, inovací, umělecké a jiné tvůrčí činnosti na VUT v Brně. 
 

 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 12. 10. 2021 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora, Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1. 

     
 
 
 

Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 

 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 


